

檔號：EDB(CD)/ADM/50/1/2(23)

教育局通函第 57/2018 號

分發名單：各小學及中學校長

副本送：各組主管—備考

課程發展處
申請參加學生教育活動及比賽
(二零一八年四月)

(注意：所有小學及中學校長均應閱讀此通函)

摘要

本通函旨在邀請各小學及中學參加由教育局課程發展處舉辦、合辦或公布的教育活動及比賽。即將舉辦的教育活動及比賽包括第 54 屆學校舞蹈節優勝者表演暨頒獎典禮、第三十六屆香港數學競賽（2018/19）海報設計比賽及模型氣墊船創作大賽。

詳情

2. 有關的教育活動及比賽項目如下：

a) 小學：

	學習領域/ 科目	名稱	經辦人/ 負責人	備註	附件
i)	體育及藝術教育	第 54 屆學校舞蹈節優勝者表演暨頒獎典禮	校長及舞蹈組負責教師	表演日期： 2018 年 5 月 2 日至 6 日	1
ii)	科學教育/科技教育/數學教育/常識科	模型氣墊船創作大賽	校長、常識科科主任及教師	網上報名日期： 2018 年 5 月 7 日至 18 日	3

模型氣墊船創作大賽

宗旨/目標

本附件旨在邀請各中、小學參加上述活動。

詳情

2. 「模型氣墊船創作大賽」由教育局的藝術與科技教育中心及STEM教育中心聯合舉辦，目的是鼓勵學生發揮創意、應用STEM知識和技能，以及培育學生的實作能力和協作能力。
3. 參加者將以隊制形式製造模型氣墊船，比賽將於2018年7月5日(星期四)假藝術與科技教育中心舉行，詳情可瀏覽<http://www.atec.edu.hk/stemcentre/competition2018>。
4. 有興趣提名學生參加上述比賽的學校，請於2018年5月7至18日期間透過上述網頁報名。為協助學生了解相關的知識和技能，成功報名參加比賽的學生將獲安排參加於2018年5月至6月期間舉行的工作坊。

聯絡人

5. 如有查詢，請致電 2336 0902 與藝術與科技教育中心黎耀強老師或梁雪兒老師聯絡。

Model Hovercraft Design Competition

Aims / Objectives

This is to invite primary and secondary schools to participate in the captioned competition.

Details

2. The Model Hovercraft Design Competition is jointly organised by the Arts & Technology Education Centre and the STEM Education Centre of the EDB. It aims to encourage students' creativity, application of STEM knowledge and skills, as well as to nurture their hands-on ability and collaboration skills.

3. Students will be participating in groups to make model hovercrafts. The Competition will be held on 5 July 2018 (Thursday) at the Arts & Technology Education Centre. Details are available at <http://www.atec.edu.hk/stemcentre/competition2018>.

4. Schools interested in nominating students for the competition are requested to apply through the said website from 7 to 18 May 2018. To facilitate students' understanding about related knowledge and skills, students who successfully applied for the competition will be arranged to participate in workshops scheduled from May to June 2018.

Contact Person

5. For enquiries, please contact Mr LAI Yiu-keung or Ms LEUNG Suet-yea of the Arts & Technology Education Centre on 2336 0902.